
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális
Bizottsága 2022. október 25-én tartott nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. I. emelet

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Távolmaradását előzetesen bejelentette. Kovács Gusztáv bizottsági tag
Távolmaradását nem jelezte: Csibor Géza bizottsági tag

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel 7 főből 5 főjelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.
Csibor Géza bizottsági tag nem jelezte távolmaradását, Kovács Gusztáv bizottsági tag
külföldön tartózkodik, előre j elezte távolmaradását.

Tár2y: Napirendi pontok elfogadása és ajegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Mucsi András bizottsági elnök: Módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a
meghívóban szereplő napirendi pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített
jegyzőkönyvet Kovács Ildikó bizottsági tag írja alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 5fő

- Megállapította, hogy a bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsája

124/2022. (X 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2022.október
25. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Tájékoztató a Békés Városban működő középiskolák 2021/2022. tanévben végzett
munkájáról és a 2022/2023. tanév elindításáról
Előkészítette. Aléné Kucsera Andrea intézményvezető

Várszegi Eva igazgató
Durkóné Illés Bernadett intézményvezető
Palatinus Pál igazgató
Teleki-Szávay Krisztina tankerületi igazgató
dr. Tanai Judit jogász

2. Gyermekek átmeneti gondozása vonatkozásában ellátási szerződés módosítása
Előkészítette: dr.Bimbó Mária osztályvezető



3. Bejelentések

Zárt ülés:

1 . Otthoni szakápolás iránt előterjesztett kérelmek elbírálása
Előkészítette: dr.Bimbó Mária osztályvezető

Riglerné Lestyán Katalin szociális ügyintéző

2. „Kiváló Szociális Munkáért” kitüntetés adományozása
Előkészítette: dr. Tanai Judit jogász

3 . Középiskolai ösztöndíj odaítélése
Előkészítette: Sápi András osztályvezető-helyettes

A bizottságjegyzőkönyv hitelesító’nek Kovács Ildikó bizottsági tagot választja meg.

Napirend tárya: Tájékoztató a Békés Városban működő középiskolák 2021/2022.
tanévben végzett munkájáról és a 2022/2023. tanév elindításáról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök:. Köszöntöm Aléné Kucsera Andrea intézményvezető asszonyt,
Durkóné Illés Bernadett intézményvezető asszonyt és Palatinus Pál igazgató urat. Az anyag
elég terjedelmes, remélem mindenki át tanulmányozta. Az előterjesztőknek adom meg a
lehetőséget, ha hozzá szeretnének szólni. Ha nem, akkor a Bizottsági tagokat kérdezem, van-e
kérdés, észrevétel, hozzászólás?

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Köszönöm szépen. Köszöntöm én is a
megjelenteket. Először is szeretném át adni a Gyulai Tankerületi központ igazgatónőjének
Teleki-Szávay Krisztina üdvözletét. Jó tanácskozást, jó munkát kívánt. A tegnapi nap folyamán
tájékoztatott helyettese Balogh Aliz, hogy elfoglaltságuk miatt nem tudnakjelen lenni. Az előző
bizottsági ülésünkön tárgyaltuk az általános illetve az alapfokú művészeti iskolák anyagát. A
dr. Ilyés, illetve EGYMI anyaga tartalmazta a mai ülés anyagát is, mivel akkor elfogadásra
került talán elnézi Polgármester Ur, Jegyző Asszony és Bizottság Elnök Ur, hogy ma nem
vesznek részt az ülésen. Természetesen akkor át tekintettük az anyagot. Ugyan ez vonatkozik a
Reményhírre is. Ott is komplex anyagot olvashattunk. En mos személy szerint a Szegedi Kis
István Református Gimnázium illetve a Gál Ferenc Szakközépiskola anyagára reagálnék.
Mindkettő nagyon terjedelmes szép anyag. Tudjuk, hogy megbízott igazgató asszony
tevékenykedik a Gál Ferenc Szakközépiskolában. Bízunk abban, hogy jól tudunk majd együtt
működni. Ugyan ezt tudnám elmondani a Szegedi Kis István Református Gimnáziummal való
kapcsolatunkról is. Mindegyik beszámoló lelkiismeretes munkáról számol be. Köszönjük
szépen mindkét beszámolót. Javaslom elfogadásra mindkét beszámolót.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Irtatok arról, hogy milyen szakmákat indíttok. Nekem
csak annyi lenne a kérdésem, hogy hogyan tudnak elindulni a gyerekek ezekkel a szakmákkal
a munkaerő piacon?

Aléné Kucsera Andrea intézményvezető: Nagyon nehezen tudnak elhelyezkedni és nehéz a
nyomon követés is. Viszont vannak sikertörténetek a sütő és gyorspékségi szakon végzett
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fiatalok esetében. Aki nálunk szakoktató pék, Ő foglalkoztat most 3 fiatalt. Nála mindig
biztonságban vannak a gyermekek. Sajnos a többi szakmákból sajnos nincsenek jó
visszajelzéseink. Egy-két hónapra tudnak csak elhelyezkedni. Nagyon jó, hogy van a Szent-
Lázár Alapítvánnyal a közös együttműködés, mert ezek közül a gyerekek közül többen
visszaigazolnak a megváltozott munkaképességűeket foglalkoztató programba.

Palatinus Pál igazgató: Ez a tanév lesz amikor most végezni fognak azok a diákok, akik
elsőként pénzügyi-számviteli ügyintézői OKJ-s bizonyítványt kapnak. Tavaly a szakmai
érettségin sikeresen vizsgáztak. Bízunk abban, hogy állást fognak kapni a munkaerő piacon.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: És a sportszervezők milyen sikerrel tudnak
elhelyezkedni?

Palatinus Pál igazgató: A sportszervezők jövőre fognak végezni.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Köszönöm szépen.

Kálmán Tibor polgármester: Elsősorban szeretném minden intézménynek megköszöimi azt a
munkát, amit a városunkban tesznek. Azt is köszönöm, hogy egyre aktívabban vesznek részt az
osztályok, csoportok a városi rendezvényeken. A másik dolog, ha nagyobb városi ümiepségekre
bár kinek van olyan műsorszáma, amit szívesen bemutatna, a kulturális központtal történő
egyeztetést követően örömmel fogadjuk. Egy kérdés lenne részemről. Biztosan mindannyian
számoltok a rezsi költségek miatt. En kémék egy pár mondatos választ arra, hogy mit zártatok
be, hogy csökkentettétek a hőfokot?

Aléné Kucsera Andrea intézményvezető: Köszönjük szépen az érdeklődést. Szerencsénk van
a kollégium épületével, amely 0-24 órában fűtve van, ezért délután 2 órakor az órák befejeztével
az általános és középiskolás gyerekeket a Szántó 10-ről át csoportosítjuk a Szántó 8 alá, így ott
már délután 1 8 fok a hőmérséklet. A kollégium épületünk sokkal jobb infrastruktúrával
felszerelt szigetelt épület. Nem tudtunk volna ennyit megtakarítani a Szántó 10 alatt. Ezt a
döntést hoztam, a nevelőtestület támogatásával. A szülőket értesítettük, mindenki maximális
megértéssel van. Jól működik. Kialakítottuk a csoport szobákat és a délutáni tanulás ott folyik
a kollégium épületében.

Palatinus Pál igazgató: Intézményi szinten november 1 -jétől lesznek ezzel kapcsolatban
döntések. A középiskolákban 40 perces tanórákat tartunk, 1 O perces szünetekkel, így több mint
másfél órát nyerünk és a kilencedik óra is hamarabb befejezésre kerül. Igy a gimnázium
épületének fűtése is kevesebbe kerül. Itt nincsenek napközis tanulók. Az általános iskola
tekintetében három épületben gondolkodunk. A Petőfi Sándor utcai alsó tagozat új szárnyát
teljes egészében lezárjuk, házon belül történnek csoportosítások, illetve a jelen pillanatban ott
tanuló ötödik osztályunkat át helyezzük a Rákóczi utca 8. sz. alá. Reméljük, hogy ezzel tudunk
energiát takarítani. Mi 1 7-én a fűtést elindítottuk, csak maximum 20 fok van, hiszen mindegyik
épületben van 14 éven aluli gyermek. Mind addig, amíg a külső hőmérséklet tartósan 14 fok
alá nem csökken, a kazánok 14 órakor leállnak.

Durkóné Illés Bernadett intézményvezető: A héten még nálunk nem volt fűtés, a tervek
szerint, jövő hét szerdán indul el viszont az, hogy hogyan költözünk, vannak tervek. A
fenntartóktól kaptunk klíma berendezéseket. A központi alulába és hét tanterembe kaptunk
klímát. Az igazgatói és tanári szobába, valamint a fejlesztő szobába fűtőpaneleket helyeznek
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el. Valószínű, hogy a két régi szárny lesz fűtve és oda átcsoportosítjuk azokat a gyerekeket akik
nem fémek el a központi épületben.

Mucsi András bizottsági elnök: Köszönjük szépen. Hálásak vagyunk, hogy ott vamiak az
intézmények a városi rendezvényeinken. Nekem lenne egy személyes megjegyzésein, hogy a
gimnáziumban hittan órára hívtam Vidó Editet a dr. Ilyés intézmény munkatársát, az
autizmusról tartott egy nagyon szép előadást. Fontosnak tartom azt, hogy a fogyatékosságról
beszéljünk. Ez nem egy negatív dolog, együtt kell éljünk egymással. Erről is beszélnünk kell
ugyan úgy mint a cigányságról. Nagyon örülök annak, hogy Edit egy nagyszerű előadást tartott.
Nem rossz dolog az, ha egymás intézményében meg fordulunk és egymás munkájáról adunk
tájékoztatást. Különösen ugye kicsit idegenkedve kezelik a megváltozott képességet az
egészséges gyerekek mint a felnőttek, de az előadások hozzá segítenek ahhoz, hogy ebbe bele
lássunk és hálás vagyok érte. A beszámolókból ugye kiderül, hogy a dr. Ilyés heroikus
küzdelmet folytat. a Reményhír beszámolójából kiderül, hogy a gyermekek nagy része 2H-s és
3H-s, komoly feladat a motiválás. Mindezek ellenére több éve vissza vittétek az átlagot,
beindult a szakképzés, ezért is hálásak vagyunk. Illetve a Gál Ferencnek is elmondom, hogy ott
is van egy-két segélykiáltás a beszámolóban. Ott sincs motiváció, már az ösztöndíj sem
motiválja a szakképzésben részt vevő gyermekeket, hogy az igazolatlan hiányzásokat kezeljék.
Azt gondolom, hogy ezek a pedagógusok akik ezt a munkát felvállalják, komoly munkát
végeznek, ugyan ez a kollégiumnál is. Elég megdöbbentő volt az egész anyagot olvasni. Amikor
panaszkodik egyik-másik kollégám, elmosolyodok és mondani szoktam, hogy olvassák el ezt
az anyagot, hogy a többi helyen hogy megy a munka és utána tudjátok becsülni a saját
posztotokat. Köszönjük ezeket a keresztmetszeteket amiket az óvodákról, iskolákról kaptunk.
Fontos az, hogy városunknak a járásszékhelyi státusza ezek által az intézmények által is
erősödjön. Köszönjük a munkátokat.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, így szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 5fő

- A bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsájia

125/2022. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a „Tájékoztató
a Békés Városban működő középiskolák 2021/2022. tanévben végzett munkájáról és a 2022/2023.
év elindításáról” tárgyú előterjesztést és a határozati javaslatot elfogadásra javasolja a képviselő-
testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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Napirend tárya: Gyermekek átmeneti gondozása vonatkozásában ellátási szerződés
módosítása.

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Mivel, kérdés, észrevétel, hozzászólás, módosító javaslat nem
volt, Igy szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 5fő

- A bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsájia

126/2022. (X 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a
„Gyermekek átmeneti gondozása vonatkozásában ellátási szerződés módosítása” tárgyú
előterjesztést és a határozati javaslatot elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek, az
alábbiak szerint:

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Polgári Törvénykönyvről szóló
2013. évi V. törvény 6:116. (1) bekezdése alapján az Országos Szociális
Intézményfenntartó Központtal (székhely: 1 1 1 1 Budapest, Budafoki u. 34/b. 1/2.,
képviseli: Hári Tibor ügyvezető) a családok átmenti otthona fenntartásával
személyes gondoskodás keretébe tartozó gyermekjóléti alapellátásként gyermekek
átmeneti gondozása szolgáltatás vonatkozásában kötött ellátási szerződést a 3.
melléklet szerint módosítja.

2. Békés Város Onkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét,
hogy a határozat 3. mellékletét képező ellátási szerződés módosítását aláírja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tár2ya: Bejelentések

Mucsi András bizottsági elnök: Mivel további bejelentés nem lévén a bizottság nyilvános
ülését befejezettnek nyilvánította és zárt ülést rendelt el, amelyről külön jegyzőkönyv készült.
Kérte, hogy csak azok maradjanak az ülésteremben, akiknek arra a jogszabály lehetőséget
biztosít.

Kmft

Mucsi András Kovács Ildikó
bizottsági elnök jkv.hitelesítő
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